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PROTOKÓŁ NR XLII/2010 

z XLII sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 1 października  2010 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 7
00   

do  9
20

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych  na  sesji było 14  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek    - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak    - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk   - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik    - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła    - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska   - członek Komisji Rewizyjnej  

12. Jan Sarowski    - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

14.Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Nieobecna radna:  - Bożena Przybyła  

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek   - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak    - Skarbnik Gminy 

4. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

5. Leon Makielak    - Sołtys wsi Wierzchlas A 

6. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

7.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

8.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

9.  Jan Błaszczak    - Sołtys wsi Łaszew 

10.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

11.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

12.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

13.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

14. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy  
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Porządek  obrad:   

1. Otwarcie XLII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XLI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Przyjęcie informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy Wierzchlas za I 

półrocze 2010 roku  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2010 rok, 

b) zmiany procedury uchwalania Budżetu Gminy .  

c) skargi na działalność Wójta Gminy. 

d) skargi na działalność Wójta Gminy.  

e) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej w Łaszewie. 

f) uchylenia uchwały Nr XXIII/127/2008 w sprawie udzielenia upoważnienia 

do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych.  

7. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania.   

8. Zakończenie obrad  XLII sesji Rady Gminy Wierzchlas.    

 

Punkt 1 

Otwarcie XLII  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów                      

i panią sołtys, Starostę Wieluńskiego Andrzeja Stępnia oraz pracowników 

Urzędu Gminy. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14  radnych, co stanowi 

kworum  przy którym, Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. 

 
 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Ponieważ nie było uwag  Przewodniczący poddał  projekt porządku  obrad pod 

głosowanie i przyjęty został jednogłośnie wraz z wprowadzonymi zmianami.           

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
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Punkt 3 

 

Przyjęcie protokołu XLI  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia                            

19 sierpnia 2010r. do dnia 1 października 2010r., które stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez 

Wójta informacji.  

Radny Józef Krzeszowski zapytał odnośnie ustaleń na XXXIX sesji Rady 

Gminy Wierzchlas dotyczącej budowy drogi na ulicy Słonecznej 

w Wierzchlesie i czy i kiedy będzie jej realizacja i wykonanie 

Wójt wyjaśnił, że są do realizacji dwie drogi z dotacją i należy zachować 

odpowiednie terminy, do 15 października należy złożyć rozliczenia aby 

otrzymać dotację, a są to drogi Przywóz - Łaszew i w Wierzchlas ul. Słoneczna. 

Wójt dodał, że ul. Słoneczna zostanie wykonana w najbliższych dniach.   

Pani Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska poinformowała odnośnie 

sprawy dotyczącej właściciela opuszczającego  CPE-n z gazem 

w Kraszkowicach, który na, noc pozostawił palący się w beczkach ogień  bez 

żadnego zabezpieczenia.   

Wójt – dobrze ze dzierżawca ten opusza nasz teren, ponieważ był osobą 

nieodpowiedzialną.  

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania  w związku z tym 

zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 
 

Punkt 5 

 

Przyjęcie informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy Wierzchlas za 

I półrocze 2010 roku. 

Przewodniczący Artur Piosczek powiedział, że radni zapoznali się dokładnie              

z informacją z przebiegu wykonania budżetu Gminy na posiedzeniach Komisji. 

Ponieważ  nie było uwag poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Karola 

Sakowskiego o odczytanie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 

Zespół Zamiejscowy w Sieradzu Nr IV/112/2010 w sprawie 
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opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Wierzchlas informacji o  przebiegu 

wykonania budżetu za I półrocze 2010 roku.    

Następnie informacja została  poddana  pod głosowanie i  przyjęte jednomyślnie  

W głosowaniu uczestniczył o 14 radnych.  

 

Na sesją przybył Starosta Wieluński Andrzej Stępień, którego serdecznie 

powitał Przewodniczący Artur Piosczek i oddał mu głos. 

Pan Starosta Andrzej Stępień podziękował za zaproszenie na sesję i powiedział, 

że zależy mu na dobru powiatu i gminy. Poinformował o pracach, które obecnie 

trwają na terenie Gminy Wierzchlas i Powiatu. W ramach szlaku bursztynowego 

trwają prace na południowej części gminy Wierzchlas jest to budowa drogi  

jednak na szybkość i postęp tych prac  wpływ  ma pogoda i panujące warunki  

które nie są przyjazne dla tych inwestycji, a także poinformował o otrzymaniu 

środków z Urzędu Marszałkowskiego  na inwestycje drogowe i turystykę  jest to  

kwota 16 mln zł. informację tę w audycji radiowej przekazał również 

z polecania Starosty Skarbnik Powiatu Sławomir Kaftan. Obecnie 

czekamy jeszcze na środki w ramach zabytków i remonty kościołów  

i partnerem w tym sektorze jest Kuria i Arcybiskup Częstochowski  

Dodał, że w szpitalu  prace remontowe również postępują  prawidłowo 

i realizowane są zgodnie z planem. 

Zakończony został chodnik w Strugach a w  Jajczakach nadal trwają prace 

i w niedługim czasie ma zostać wykonany dywanik asfaltowy. 

Pan Starosta  podziękował obecnie Radzie Gminy Wierzchlas za wspaniałe 

i dobre cztery lata współpracy na które wspólnie pracowaliśmy. Były to dobre 

lata dla gminy Wierzchlas na które zapracowała Rada Gminy podejmując 

słuszne decyzje a Wójt je realizując i nadając pewne kierunki działania. Rada 

pracowała sumienie i  zgonie, wspólnie ciągneliści  wóz z problemami które 

Gmina ma. Wpływ na to miała dobra współpraca i wspólna z Powiatem tj. 

z radnymi powiatowymi z terenu Gminy. Podziękował za cztery lata a tym 

którzy będą startować w wyborach życzył sukcesów i owocnej pracy w 

następnej kadencji i życzył wszystkiego dobrego.  

Przewodniczący Rady Gminy również podziękował Staroście za wyczerpująca 

informacje o Powiecie  i ciepłe słowa i życzenia.   

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2010 rok, 
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Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, która 

powiedział, że temat omawiany był na poszczególnych Komisjach nie było 

uwag w związku z tym Przewodniczący poprosił Skarbnik o odczytanie uchwały 

Nr XLII/247/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

b) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.  

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, która 

powiedział, że temat omawiany był na poszczególnych Komisjach nie było 

uwag w związku z tym Przewodniczący poprosił Skarbnik o odczytanie uchwały 

Nr XLII/248/2010 w/w sprawie.  

Przewodniczący Artur piosczek zapytał czy sa pytania bądź uwagi do 

przedstawionego tematu. 

Radny Józef Krzeszowski zwrócił się do Rady Gminy o zagwarantowanie 

środków w nowym projekcie budżetu  na zmianę studium warunków 

i kierunków zagospodarowania Gminy Wierzchlas, ponieważ jest bardzo dużo 

pojawiających się problemów i wniosków dotyczących zmiany studium. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek zaznaczył, że jest to temat do 

wolnych wniosków i interpelacji.  

Ponieważ nie było więcej uwag  uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednomyślnie w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

c) skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący Artur Pioszczek  poinformował, ze tematem tym  szczegółowo 

zajęła się Komisja Rewizyjna i  bardzo wnikliwie przeanalizowała sprawę, 

a w dniu 8 września 2010 roku przeprowadziła rozmowę z osobami wnoszącymi 

skargę  i w związku z tym  poprosił  Przewodniczącą  Komisji Rewizyjnej  

Marię  Smolarek o przedstawienie stanowiska w tym temacie.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek poinformował, ze 

Komisja  obie skargi uznała jednogłośnie za bezzasadne, odnośnie rozmowy 

z Panem Kupskiem nie można było nazwać rozmową, ponieważ krzyczał 

i w trakcie  rozmowy opuścił obrady, natomiast Pan Szczepanik zachowywał się 

bardzo kulturalnie jednak żaden Zarząd ani ten który kierował Pan Szczepanik 
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ani obecny Zarząd nie podjął się aktualizacji listy członków Wspólnoty 

Gruntowej wsi Ogroble.  

Ponieważ nie było  uwag odnośnie przedstawionego tematu Przewodniczący 

poprosił Sekretarza Gminy o odczytanie projektu uchwały Nr XLII/249/2010. 

Następnie  uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

d) skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący powiedział, że temat ten już był omówiony przy poprzednim 

projekcie uchwały w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy Leszka 

Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr XLII/250/2010 w/w sprawie. 

Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

e) udzielenia dotacji  z budżetu Gminy Wierzchlas z przeznaczeniem na  

sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

Wyjaśnień w temacie udzielił Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

powiedział, że stosownie do podjętej wcześniej uchwały w sprawie zasad  

udzielania dotacji z budżetu Gminy z przeznaczeniem na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków. Parafia Łaszew złożyła wniosek na 

sfinansowanie takich działań w kwocie 6.500 zł. ponadto sprawa ta omawiana 

była szczegółowo  na posiedzeniach Komisji w posiedzeniu których nie 

uczestniczyłem w związku z tym  poprosił Skarbnik o poinformowanie jaką 

decyzję w tym temacie podjęły Komisje. 

Skarbnik wyjaśniła, że Parafii przydzielona zostanie taka kwota jaka należy 

wpłacić w 2010 roku tj. 2.709 zł. 

Ponieważ nie było więcej uwag ani pytać Przewodniczący Artur Piosczek  

poprosił Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr 

XLII/251/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

f) uchylenia uchwały Nr XXIII/127/2008 w sprawie udzielenia  

upoważnienia do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Pani Lidia Przywojska Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchlesie, że 11 grudnia 2008 r. 



7 

 

Rada Gminy Wierzchlas uchwałą Nr XXIII/127/2008 dała upoważniła 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchlesie do 

podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych, jednak ze względu na 

zmiany przepisów prawa tj. Ustawa z dnia 7 września 2007 roku o pomocy 

osobom uprawnionym do alimentów zachodzi konieczność uchylania powyższej 

uchwały bowiem organem właściwym do podejmowania działań wobec 

dłużników alimentacyjnych oraz prowadzenia postępowania oraz wydawania 

decyzji w tej sprawie organem właściwym jest Wójt Gminy, a Rada Gminy nie 

ma takiego upoważnienia, w związku z powyższym zachodzi konieczność 

uchylenia uchwały. 

Ponieważ nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący Artur Piosczek  

poprosił Panią Lidie Przywojska  o odczytanie projektu uchwały 

Nr XLII/252/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

g) dostosowania opisu granic okręgów wyborczych do stanu faktycznego.  

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy który powiedział, że uchwał 

spowodowana jest zaszłościami historycznymi, bowiem od lat w środowisku 

wiejskim Łaszewa funkcjonowała nazwa Łaszew AB z takim właśnie członem 

literowym, jednak we wszystkich wykazach urzędowych  funkcjonowała nazwa 

Łaszew. W związku z tym Rada Gminy zwróciła się d Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o zmianę nazwy Łaszew  na Łasze AB, jednak 

Komisja do spraw nazewnictwa miejscowości  przy Ministrze Spraw 

Wewnętrznych i Administracji stwierdziła, ze nie podstaw merytorycznych  do 

dokonania takiej zmiany. W funkcjonujących dokumentach m.in. szeregu 

uchwał, rejestrach gruntów, jest obwód Łaszew AB  i zachodzi konieczność 

dostosowania do obecnego stanu faktycznego stąd też podejmowana jest 

uchwała dostosowująca obwody do stanu faktycznego. . 

Ponieważ nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący Artur Piosczek  

poprosił Sekretarza Leszka Gierczyka  o odczytanie projektu uchwały 

Nr XLII/253/2010 w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  
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Punkt 7 

 

Interpelacje wolne wnioski i zapytania. 

1) Wiceprzewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski – zapytał co dalej 

ze inwestycja tzw. „schetynówką” na ul. Łąkowej  w Wierzchlesie, 

i podejmowana była uchwała, porozumienie z Gminą Wielun o współpracy przy 

wspólnej realizacji tego zadania. Jednak obecnie nic się nie robi w tym temacie 

i z w związku z tym zapytał czy coś się w tym kierunku dzieje. 

Druga sprawa to zagwarantowanie środków na opracowanie  nowego studium 

warunków i kierunków zagospodarowania gminy Wierzchlas  i sprawa dotyczy 

m.in. Państwa Kołodziejów  oraz terenu przeznaczonego pod boisko 

w Wierzchlesie. 

Wójt wyjaśnił, że jeśli chodzi o  odpowiedź na pierwsze pytanie to należy 

wykonać pełne projektowanie jeśli chcemy uzyskać środki z dotacji  na 

przebudowę dróg lokalnych czyli „schetynówki” i złożyć wniosek 

w odpowiednim terminie i dotyczy tych osób które zasiada w radzie w Nowej 

kadencji. Odpowiedź na drugie pytanie też dotyczy osób którzy zasiądą w Nowo 

wybranej Radzie Gminy. Dodał, ze nie będzie budżetu tylko przygotowane 

zostanie prowizorium budżetowe i to nowego Wójta i Nowej Rady Gminy 

należeć będą decyzje jakie zadania będą realizowane w następnych latach. 

Bo my nie  możemy nakazać i narzucać zadań, miejmy nadzieje że będą tak 

samo rozsądni i mądrzy ja obecna Rada Gminy. 

 

2) Sołtys Przywoza Andrzej Stasiak  powiedział, że podczas budowy drogi  

w Przywozie została zniszczona inna droga   i  zapytał czy droga zostanie 

przywrócona do poprawnego stanu bo teraz nawieziona jest ziemia i tłuczeń 

i nie można po niej przejechać. 

Wójt wyjaśnił, że odbiór będzie na przełomie przyszłego tygodnia i jak będzie 

odbiór techniczny drogi to firma musi przywrócić do stanu pierwotnego 

wszystko to co naruszyli w trakcie trwania inwestycji. 

 

3) Na sesję przybyła Pani Halina Kołodziej zamieszkała Kraszkowice,  która 

zwróciła się do Rady Gminy z prośbą o wprowadzenie zmian w Planie 

zagospodarowania przestrzennego gminy Wierzchlas. 

Wójt – wyjaśnił, że na ten temat rozmawiał wczoraj tj. dzień przed sesją  

z bratem Pani Kołodziej i wytłumaczyłem wszystko dokładnie od początku do 

końca na czym polega ta sprawa i tak żeby wykonać Studium należy najpierw 
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ogłosić przetarg i jest to koszt ok. 200.000 zł, następnie należy zrobić zmiany 

w planie przestrzennego zagospodarowania tam  gdzie wymaga tego potrzeba 

społeczna. Ponadto namawiałem Pani brata aby zakupił ten teren ponieważ sam 

będzie właścicielem i będzie stał na straży tego co się tam robi i nie będzie 

wówczas sadził na tym terenie lasu. 

Opracowanie nowego studium to jest bardzo długi i kosztowny proces i jeśli 

Nowa Rada zdecyduje się na to zadanie tj. Studium i zmiany w Planie 

zagospodarowania i należy się zastanowić czy Rada Gminy może i ma prawo 

ingerować w interesy właściciela tego terenu a jest to 6 ha i wówczas Gmina 

będzie musiała zapałacie odszkodowanie z tego tytułu że właściciel straci na 

wartości tego gruntu poprzez zmianę w Palnie przestrzennego 

zagospodarowania.  

Pani Halina Kołodziej zapytała kto jej wypłaci odszkodowanie w przypadku 

kiedy zostanie teren wokół zalesiony i wówczas też wystąpi po takie 

odszkodowanie, bo kiedyś jej rodzice  otrzymali zezwolenie na budowę w tym 

miejscu. 

Wójt dodał, że sprawa ta będzie rozpatrywana przez nową Radę Gminy która 

podejmie decyzję czy będzie opracowywała nowe Studium i nowy plan 

i wówczas należy prowadzić  rozmowy 

Pani Halina Kołodziej my już czekamy na te decyzje już 8 lat i jak długo 

mamy jeszcze czekać.  

Przewodniczący Rady Gminy   powiedział, że decyzja odnośnie opracowania 

Studium i wprowadzenia zmian w Planie zagospodarowania przestrzennego 

Gminy należeć będzie do Nowej Rady Gminy. 

 

Punkt 8 

 

Zakończenie obrad  XLII sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XLII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 9
20

. 

 


